親愛的家長, 您们好:

11/21週六上午班的學習內容和作業請查閱附件。



Dear Parents/Guardians,

Please kindly find the attached, it's homework and what we have leant today.

Yun Shi



## 12.5中文課學習內容及作業



老師:石雲

學習內容:

1. 學習第五課課文和生詞, 句型及練習題。

2. 學習成語《亡羊補牢》及觀看視頻。

Learning content:

1. Learn the story, new words, sentence patterns and exercises in lesson 5 on textbook.

2. Learn the story 《Better Late Than Never》and watch video

## 亡羊補牢

從前,有人養了一圈羊。一天早晨,他發現少了一只羊,仔細一查,原來羊圈破了個窟窿,夜間狼鑽進來,把羊叼走了一只。鄰居勸他說:"趕快把羊圈修一修,堵上窟窿吧!"那個人不肯接受勸告,回答說:"羊已經丟了,還修羊圈幹什麼?"

第二天早上,他發現羊又少了一只。原來,狼又從窟窿中鑽進來,叼走了一只 羊。他很後悔自己沒有聽從鄰居的勸告,便趕快堵上窟窿,修好了羊圈。從此, 狼再也不能鑽進羊圈叼羊了。



這個故事告訴我們:犯了錯誤 ,要及時改正,就可以避免再 犯錯誤,遭受更大的損失。



Once upon a time, someone raised sheep. One morning, he found a sheep missing. After careful examination, he found that the sheepfold had broken a hole. At night, the wolf came in and took one of the sheep. The neighbour advised him, "Repair the sheepfold and plug the hole!" The man refused to accept the advice and answered, "the sheep have been lost, but also to repair the sheep pen do?

The next morning, he found another sheep missing. Originally, the wolf came in from the hole and took a sheep. He regretted that he had not listened to his neighbour's advice, so he quickly blocked the hole and repaired the sheepfold. Since then, wolves can no longer get into the sheepfold to catch sheep.



- 1. 完成textbook第五課的練習題(P87, P89)。
- 2. 完成workbook第五課的練習題(P94-P102)
- 3. 大聲朗讀textbook(第84頁)"心美給奶奶的信" 5遍。
- 4. 聽並學唱歌曲"我的未來不是夢"。

Homework:

- 1. Finish exercises in lesson 5 on textbook (P87,P89).
- 2. Finish exercises in lesson 5 on workbook (P94-P102).

3. Read aloud 'The letter to grandmother' on textbook(P84), 5 times.

4. Listen and learn to sing the song 'My Future Is Not A Dream'.